

# 植物保护学报

第47卷 第2期

## 目次

### 文献综述

- 功能基因组技术在昆虫抗药性研究中的应用展望 ..... 陈皓 彭威 韩宝瑜 (223)  
环介导等温扩增技术在植物病原物检测中的应用 ..... 应淑敏 郭俭 王教瑜 李玲 张传清 (234)  
植物寄生线虫效应子研究进展 ..... 赵洁 彭德良 刘世名 (245)

### 研究论文

- 山东省不同地区玉米内生真菌的群落组成和多样性分析 ..... 秦华伟 门兴元 卢增斌 李超 宋海燕 李丽莉 (255)  
利用表型芯片技术筛选利于枯草芽胞杆菌 *Bacillus subtilis* BAB-1 生长与芽胞形成的营养物质 ..... 张晓云 郭庆港 鹿秀云 王培培 李社增 马平 (263)  
解淀粉芽胞杆菌菌株 HRH317 对感染串珠镰孢菌玉米幼苗伏马毒素 B<sub>1</sub> 含量及相关防御酶活性的影响 ..... 赵欣 郝林 (273)  
核酮糖激酶基因 *OsPRK* 克隆、亚细胞定位与诱导表达分析 ..... 陈林 吕静 李晨羊 周书行 娄永根 (283)  
基于 SSR 序列的江西省不同生态地区稻瘟病菌遗传多样性分析 ..... 兰波 孙强 杨迎青 李湘民 霍光华 (292)  
西双版纳自然保护区球孢白僵菌的遗传多样性 ..... 李亦菲 郑亚强 赵永鑫 徐天梅 LOINHEUANG Chanhom 陈斌 (302)  
AM 真菌对加拿大一枝黄花与菌根植物和非菌根植物间作用的影响 ..... 吴沛鸿 邱雅静 张欣磊 苏秀 王小赛 王艳红 (312)  
贝莱斯芽胞杆菌 NSZ-YBGJ001 的鉴定及其生物学特性 ..... 陶永梅 潘洪吉 张小利 黄健 李鹏 卢志军 (324)  
玫瑰黄链霉菌活性代谢产物 RM 诱导黄瓜抗病性的信号转导途径 ..... 甄丹妹 韩兴 郭景红 孟庆芳 李亚宁 刘大群 (332)  
露地栽培番茄斑萎病毒病发生流行规律调查及 TSWV 重要寄主植物监测 ..... 李婷婷 尹跃艳 兰梅 袁琼芬 李凡 丁铭 (339)  
基于单克隆抗体的南方菜豆花叶病毒血清学检测技术 ..... 王亚琴 田沂民 于翠 周雪平 吴建祥 (347)  
复合侵染水茄的两种菜豆金色花叶病毒属病毒基因组结构特征分析 ..... 赵丽玲 钟静 施章吉 李婷婷 丁铭 张仲凯 (355)  
猕猴桃褪绿环斑相关病毒在陕西省的分布、分子变异及其 2 个分离物的基因组序列 ..... 赵磊 吴宽 顾沛雯 曹孟籍 王乔春 吴云锋 (365)  
广东省国兰病毒病害调查及 CymMV 和 ORSV 基于 *cp* 基因的系统进化分析 ..... 任锐 魏永路 朱根发 杨凤玺 (372)  
长枝木霉菌株 TL16 防治南方根结线虫的作用机理 ..... 李瑞 李惠霞 谢丙炎 卢智琴 罗宁 (384)  
梨和苹果种质对阿太菌果腐病菌的抗性评价及其防治药剂筛选 ..... 贾晓辉 王文辉 傅俊范 杜艳民 王阳 周如军 (394)  
适用于我国的稻纵卷叶螟长期预测模型 ..... 葛温伯 胡高 陆明红 姜玉英 翟保平 (403)  
抗感褐飞虱水稻遗传群体差异蛋白质组分析 ..... 崔百元 张扬 朱庆锋 刘圣杰 何丽云 张振飞 (417)  
四川省东部稻区稻飞虱种群动态分析 ..... 张梅 蒲颇 封传红 曾伟 刘映红 刘怀 (426)  
合肥市白毫早、乌牛早茶园天敌与蓟马的空间跟随关系 ..... 刘爱国 钱广晶 宋学雨 张书平 邹运鼎 毕守东 (435)  
宁夏回族自治区中宁县枸杞红瘿蚊生物学特性及发生规律 ..... 刘赛 雷捷惟 陈君 徐常青 陆鹏飞 乔海莉 (446)

### 研究简报

- 雀麦花叶病毒外壳蛋白基因原核表达及抗血清制备 ..... 贺振 甘海锋 陈雯 陈夕军 张坤 (455)  
葡萄灰皮诺病毒微滴数字 RT-PCR 检测方法的建立 ..... 赵晓丽 齐玮 骆卫峰 张永江 郑祖亮 邓丛良 (457)  
环磺酮与莠去津复配的室内活性及其田间防治效果 ..... 高兴祥 张倩 李美 李健 房锋 (459)  
陕西省秦岭山区太白县发现原产北美的野牛角蝉(半翅目:角蝉科)——中国新纪录亚科 ..... 袁向群 胡凯 袁锋 (461)

封面照片: 枸杞红瘿蚊 *Jaapiella* sp. 雌成虫 ..... 刘赛 摄

# JOURNAL OF PLANT PROTECTION

2020 Vol. 47 No. 2

## CONTENTS

### Reviews

- Application prospects of functional genome analysis technologies in insecticide resistance researches ..... CHEN Hao, et al. (223)  
Application of LAMP in the detection of plant pathogens ..... YING Shumin, et al. (234)  
Progresses in the researches on the effectors of plant parasitic nematodes ..... ZHAO Jie, et al. (245)

### Research reports

- Analysis of community structure and diversity of endophytic fungi in corn from different areas of Shandong Province ..... QIN Huawei, et al. (255)  
Using phenotype microarray to screen the nutrient factors contributing to the growth and sporulation in *Bacillus subtilis* BAB-1 ..... ZHANG Xiaoyun, et al. (263)  
The impact of *Bacillus amyloliquefaciens* strain HRH317 on fumonisin B<sub>1</sub> content in maize seedlings infected with *Fusarium moniliforme* and defense-related enzymatic activities ..... ZHAO Xin, et al. (273)  
Cloning, subcellular localization and expression patterns of the phosphoribulokinase gene *OsPRK* in the rice plant ..... CHEN Lin, et al. (283)  
Genetic diversity analysis of rice blast fungus in different ecological regions of Jiangxi Province in China based on SSR ..... LAN Bo, et al. (292)  
Genetic diversity of *Beauveria bassiana* in Xishuangbanna Nature Reserve ..... LI Yifei, et al. (302)  
Effects of arbuscular mycorrhizal fungi on the interspecific interactions between invasive plant species *Solidago canadensis* and native mycorrhizal and non-mycorrhizal plants ..... WU Peihong, et al. (312)  
Identification and biological characteristics of *Bacillus velezensis* NSZ-YBGJ001 ..... TAO Yongmei, et al. (324)  
Signal transduction pathway of disease resistance induced by active metabolites RM of *Streptomyces roseoflavus* in cucumber ..... ZHEN Danmei, et al. (332)  
Regularity of occurrence and epidemiology of tomato spotted wilt virus disease on open field in cultivation and screening of field hosts of TSWV ..... LI Tingting, et al. (339)  
Monoclonal antibody-based serological technology for southern bean mosaic virus detection ..... WANG Yaqin, et al. (347)  
Characterization of the genome organization of two begomoviruses mixedly infecting wild eggplant *Solanum torvum* ..... ZHAO Liling, et al. (355)  
Distribution, molecular characterization of Actinidia chlorotic ringspot-associated virus (AcCRaV) from Actinidia in Shaanxi and complete genome sequences of two isolates ..... ZHAO Lei, et al. (365)  
Investigation of Chinese *Cymbidium* viral disease, and phylogenetic analysis of *cp* gene of *Cymbidium* mosaic virus and *Odontolossus* ring spot virus in Guangdong Province ..... REN Rui, et al. (372)  
The control mechanism of fungus *Trichoderma longibrachiatum* TL16 against root-knot nematode *Meloidogyne incognita* ..... LI Rui, et al. (384)  
Evaluation of resistance to fruit rot pathogen *Athelia bombacina* for pear and apple germplasms and screening of fungicides ..... JIA Xiaohui, et al. (394)  
Long-term models suitable in China for forecasting rice leaf folder *Cnaphalocrocis medinalis* ..... GE Wenbo, et al. (403)  
Differential quantitative proteomics analysis between rice genetic populations resistant and susceptible to brown planthoppers ..... CUI Baiyuan, et al. (417)  
Population dynamics of the rice planthoppers in eastern Sichuan, China ..... ZHANG Mei, et al. (426)  
Spatial-following relationship between thrips and their natural enemies in the Baihaozao and Wuniuzao tea gardens in Hefei ..... LIU Aiguo, et al. (435)  
Biological characteristics and occurrence patterns of the gall midge *Jaapiella* sp. in Zhongning County, Ningxia Hui Autonomous Region ..... LIU Sai, et al. (446)

### Notes

- Prokaryotic expression of brome mosaic virus coat protein gene and preparation of antiserum ..... HE Zhen, et al. (455)  
Establishment of droplet digital RT-PCR assay for detection of Grapevine Pinot gris virus ..... ZHAO Xiaoli, et al. (457)  
Indoor bioactivities of mixture of tembotrione and atrazine and its weed control effects in the field ..... GAO Xingxiang, et al. (459)  
The discovery of the buffalo treehopper *Stictocephala bisonia* Kopp et Yonke, 1977 (Hemiptera: Membracidae) in Taibai County, Shaanxi—a newly recorded subfamily in China ..... YUAN Xiangqun, et al. (461)